
NÉGYESFOGAT CSAPATMENEDZSERI BESZÁMOLÓ A 2023-AS ÉVRŐL 

 

 

2023 augusztus 1-én felkérést kaptam a Fogathajtó Szakbizottságtól, hogy vállaljam el a 

csapatvezetői feladatot a közelgő Négyesfogathajtó Európa Bajnokságra. 

A részemre bocsátott információk szerint nem volt válogatási rendszer, bárki nevezhetett, aki 

teljesítette a kvalifikáció feltételeit és szeretett volna részt venni az Európa Bajnokságon. 

A felkérést tisztelettel elfogadtam, leszögezve, hogy nagyon nagy örömmel vállalok minden 

feladatot, mellyel segíthetem a versenyre készülő hajtók és csapataik utazását, minden nemű 

ügyintézését a verseny előtt, alatt és után is de nem szeretném vállalni a pénzügyi és a csapat 

kinevezési döntések felelősségét.  

A négyesfogatok felkészítésében, edzésében, szakmai programjának kidolgozásában és annak 

megvalósításában nem volt részem a felkészülési időszak és versenyszezon során, ezért 

szakmai szempontból nem várható el, hogy értékeljem az Európa Bajnokságon elvárt/nyújtott 

teljesítményüket. 

A Lovassport Nonprofit Kft 5.000.000, -Ft-ot biztosított a négyesfogatok támogatására. 

7 hajtó neve merült fel: 

• Dobrovitz József 

• Ifj. Dobrovitz József 

• Ifj. Galbács Ferenc 

• Ifj. Juhász Péter 

• Papp János 

• Tóth-Simon Sándor 

• Váczi István 

Mind a 7 versenyző egyenlő támogatást kapott a fent említett összegből, tételesen, 

mindenkinek kifizettük a nevezési és boksz díját, € 1.350,-/fogat= € 9.450,- 

 

A 2023 évi FEI Négyesfogathajtó Európa Bajnokság augusztus 23. és 27. között került 

megrendezésre Exloo-ban, Hollandiában. 

 

Megemlíteném, hogy noha a versenypályák, melegítők és akadályok összessége nagyon szép 

és valóban színvonalas volt, az egyéb körülmények nem voltak Európa bajnoksághoz méltóak, 

legfőképp a lovak és a tábor elhelyezése szempontjából. 

 



A magyar táborban a körülményekhez képest nagyon jó hangulat és összetartó csapatszellem 

volt tapasztalható. 

 Az állatorvosi felvezetést Ifj. Juhász Péter egyik lovának kivételével minden magyar ló 

sikeresen teljesítette. 

Kinevezésre került a 2023-as válogatott csapat: 

• Dobrovitz József 

• Papp János 

• Váczi István 

Az egyéni indulók: 

• Ifj. Galbács Ferenc 

• Ifj. Juhász Péter 

• Tóth-Simon Sándor 

 

Összesen 39 fogat vett részt a versenyen, melyből a három nap után a következő összetett 

eredmények születtek: 

Dobrovitz József     18. hely 

Váczi István              27.hely 

Papp János               30.hely 

Galbács Ferenc        31.hely 

Tóth-Simon Sándor 33. hely 

Juhász Péter             34.hely 

 

Csapatversenyben a magyar csapat a 8. helyen végzett. 

 

Fontosnak tartom kiemelni, hogy Ifj. Juhász Péter és Tóth-Simon Sándor mindketten először 

vettek részt ilyen rangos versenyen és véleményem szerint nagyon tisztességesen és 

becsülettel teljesítették mindhárom versenyszámot. 

Abszolút pozitívumként kell említeni a többi hajtó lelkesedését, elszántságát, motiváltságát és 

kitartását is. 

Voltak hibák és vannak hiányosságok, de nem ítélkezni és elkeseredni kell, hanem újult erővel 

nekivágni a felkészülésnek és mindent megtenni, hogy a jövőben jobb eredmények 

születhessenek. 

 



November 11-én Tápiószentmártonban tartottunk egy megbeszélést, ahol szinte az összes 

aktív négyesfogathajtó jelen volt.  

Mivel még rendelkezésre állt az NLSF támogatás lehetősége, felmerült, hogy érdemes lenne 

szervezni egy edzőtábort még az év vége előtt.  

Megkeresésemre Boyd Exell elvállalta, hogy tartana egy három napos felmérést/edzést, mely 

ötletet a hajtók egyöntetűen támogattak. 

A Lovassport Nonprofit Kft. támogatásával december 8-9-10-én megvalósult az edzőtábor, 

melynek a Szilvásváradi Lipicai Lovasközpont adott otthont. 

Noha a novemberi megbeszélésen 13 hajtó jelentkezett, hogy szeretne fogattal részt venni az 

edzőtáborban, a Lipicai Lovasközpont jelezte, hogy az elérhető boxok száma pillanatnyilag 

limitált, ezért maximum 10 fogatra (5 ló/fogat) kellett redukálni a résztvevők számát. 

Ez az egyetlen oka annak, hogy csupán 10 fogat vett részt az edzőtáborban! 

Többen is jelen voltak személyesen azon négyesfogathajtók közül, akik nem tudtak vagy 

akartak fogattal részt venni az edzéseken. 

A nyilvánosság felé azért nem volt nyitott a rendezvény, mert ez nem egy kurzus volt, hanem 

egy felmérő edzés, mely iránymutatást kívánt adni a négyesfogathajtóknak arról, hogy hol 

tartanak és kinek milyen irányban kellene folytatni a munkát ahhoz, hogy eredményesebb 

lehessen. 

A hétvége hasznosnak bizonyult, elindítottunk egy folyamatot, mely hosszú távon nagyon 

sokat tudna előre lendíteni további kurzusokkal, edzőtáborokkal, szakmai támogatással a 

magyar négyesfogathajtás minőségén. 

Felbecsülhetetlen értékű a segítség, amit a Lovassport Nonprofit Kft-től kaptunk ebben az 

évben.  

Ilyen és hasonló támogatások elengedhetetlenek a jövőben is, hogy folytathassuk a munkát 

és segíteni tudjuk a hajtók felkészülését és fejlődését. Ennek érdekében szeretném kérni a 

Magyar Lovassport Szövetséget és a Fogathajtó Szakbizottságot, hogy segítsenek ezt 

megvalósítani. 

 

Tisztelettel 

 

Werner Bernadett  

csapatmenedzser 

 

Fábiánsebestyén, 2024.01.20. 

                                                                                                                 


